



## **Volkswagen Foundation Project:**

### **The ‘Social Life’ of a river: environmental histories, social worlds and conflict resolution along the Naryn-Syr Darya**

#### **Call for Applications: 1 PhD Scholarship**

Deadline: June 19, 2015

A doctoral position is available from September 2015 in a research team involving researchers from Kyrgyzstan, Uzbekistan and Germany. The team comprises political scientists, social anthropologists and historians examining how humans have viewed, understood and engaged with the Naryn-Syr Darya at several field sites along the river’s course. Projects enquiring into changing perceptions and uses of the Naryn and Syr Darya include studies of Soviet and current hydropower projects and dependent industries, farming communities, cities and river management institutions.

This research group will benefit from close contacts with the Junior Research Group on the Cultural History of Water in Central Asia, based at Tübingen University.

As a member of the Excellence Initiative, the University of Tübingen is one of Germany’s top-level research universities, with a broad spectrum of subjects based on a long tradition.

#### **Your Profile**

Applicants should be affiliated with a Central Asian university or research institution and have a Masters or equivalent degree in history, political science, anthropology or a closely-related discipline. Applicants should clearly link their research idea to the overall theme and be open to interdisciplinary team-work. We require a decent knowledge of English and willingness to learn German in the first year of the PhD. Demonstrating knowledge of the region, fieldwork or archival experience and relevant language skills will be beneficial.

#### **Our Offer**

The position is available for a period of three years. Students will receive a stipend of 500€/month. Funds for start-up IT equipment, travel and research expenses as well as child-care are available. The study period will include fully-funded residencies in Tübingen, participation in international workshops, training and conferences. PhD candidates will be given the opportunity to publish widely and become a part of a global network of water scholars.

#### **How to apply**

Applicants should submit a research proposal (approximately 3 pages), CV and two letters of recommendation. All documents should be submitted electronically to Dr. Mokhira Suyarkulova at [mokhira.suyarkulova@ucentralasia.org](mailto:mokhira.suyarkulova@ucentralasia.org) by **June 19, 2015**. Informal enquiries are welcome.

The University of Tübingen strives to raise the number of women employed in research and teaching: we explicitly encourage suitably qualified female applicants. Applications from disabled candidates with equal qualifications will be treated with special consideration.

Shortlisted candidates will be contacted for an interview in early July.



Проект Фонда Фольцваген:

«Социальная жизнь» реки: история окружающей среды, социальные миры и разрешение конфликтов по течению реки Нарын – Сырдарья

Приглашение к участию в конкурсе: стипендия для аспирантуры

Срок подачи заявок: 19 июня, 2015

Приглашаются заявки на позицию аспиранта в международном исследовательском проекте с участием ученых из Кыргызстана, Узбекистана и Германии. Команда, состоящая из политологов, социальных антропологов и историков, рассмотрит вопросы восприятия, и взаимодействия с рекой Нарын/Сырдарья, посредством серии исследований по течению реки. Индивидуальные проекты включают исследования советских и современных гидроэнергетических проектов и зависящих от них отраслей промышленности, сельско-хозяйственных сообществ, городов и учреждений по управлению водными ресурсами.

Исследовательская группа будет работать в тесном контакте с младшей исследовательской группой по «Культурной истории воды в Центральной Азии», базирующейся в Университете Тюбингена в Германии. Являющийся членом Excellence Initiative, Университет Тюбингена – один из лучших университетов Германии, с долгими традициями исследований по широкому кругу предметов.

Наши ожидания от вас

Кандидат\_ки должны быть аффилированы с центральноазиатским ВУЗом или исследовательским институтом и иметь магистерскую степень (или эквивалент) в сферах истории, политологии, антропологии (этнографии) или смежной области. Кандидат\_ки должны ясно связать свою идею для исследования с общей темой проекта и быть открытыми для работы в междисциплинарной команде. Необходимо владение английским языком и готовность изучать немецкий, начиная с первого года аспирантуры. Демонстрированное знание региона, опыт полевой и архивной работы, и знание местных языков – преимущество.

Что предлагаем мы

Позиция предлагается на период в три года. Аспирант\_ки будут получать ежемесячную стипендию в 500 евро. Вам также будут предоставлены средства на покупку оборудования, проведения исследования, поездки и детское пособие. Программа предусматривает ежегодные, полностью оплаченные резиденции в Тюбингене, участие в международных семинарах, тренингах и конференциях. Аспирант\_ки будут иметь возможности публиковаться и быть включенными в международную сеть специалистов по водным проблемам.

Подача заявок

Исследовательское предложение (не более 3 страниц), резюме и два рекомендательных письма в электронном виде должны быть посланы Д-ру Мохире Суяркуловой ([mokhira.suyarkulova@ucentralasia.org](mailto:mokhira.suyarkulova@ucentralasia.org)) не позднее 19 июня 2015 г.

Университет Тюбингена стремится увеличить количество женщин, занятых преподавательской и исследовательской деятельностью – мы эксплицитно хотим поощрить заявки от квалифицированных кандидаток. Заявки от кандидаток с ограниченными возможностями здоровья будут рассмотрены с особым вниманием.

Кандидат\_ки, прошедшие первичный отбор, будут приглашены на собеседование в начале июля с.г.